
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 558 af 11. maj 2022 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra René Christensen (DF). 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, på hvilket grundlag regeringen har ændret holdning til dobbeltregu-

lering, siden regeringen i 2013 stemte for at afskaffe en del af dobbeltreguleringen og som 

en del af SR-regeringen foreslog at afskaffe dobbeltreguleringen på fjernvarme? 

 

Svar 

Med vedtagelsen af klimaloven i 2020 skal Danmark reducere drivhusgasudledningerne 

med 70 pct. i 2030 ift. 1990. Med denne ambitiøse målsætning skal der reduceres CO2-ud-

leninger både inden for og uden for det kvoteomfattede område. 

 

Skal denne målsætning nås med de laveste omkostninger for samfundet, så kræver det en 

ens CO2-afgift på alle udledninger – også udledninger, der er omfattet af EU’s CO2-kvo-

tesystem. Dermed vil der være dobbeltregulering i form af både afgifter og kvoter. 

 

Kvoteomfattet fjernvarme skal således også være omfattet af afgift på CO2-udledninger, 

hvis omkostningerne ved at nå 70 pct.-målet skal holdes nede. Det er på denne baggrund, 

at der i regeringens udspil til Grøn skattereform indgår en højere beskatning af CO2-udled-

ninger, samt en udvidelse af afgiften til kvoteomfattede virksomheder.     

 

 

 


	Spørgsmål
	Svar

